



uOttawa

Faculté des sciences de la santé
Faculty of Health Sciences

REQUEST FOR REGISTRATION TO HSS4901 RESEARCH PROJECT

Students who wish to register for HSS4901 must complete this form and obtain written approval from the professor(s) responsible for the supervision.

**Please note that only full time professors of ISHS or external supervisors approved by the Assistant Director of the Undergraduate program can supervise HSS4901. All completed forms should be emailed in PDF format to hss-adj2@uottawa.ca for approval by the Assistant Director.*

Prerequisites: 81 university credits with a minimum CGPA of 8.0, HSS2381, HSS3101. The courses HSS4901 and HSS4900 cannot be combined for credits. Student enrolment is limited to 4th YR students only. Registration requires the approval of the Assistant Director of the Undergraduate program. Application for registration and meeting of prerequisites is no guarantee of acceptance.

The final written project will consist of the following sections:

- Research problem and Rationale
- Literature review
- Research question(s)
- Method (s)
- Results and discussion
- Recommendations and limitations
- Conclusion

The order of these sections may vary depending on the research paradigm utilized.

The final document must be written in the format of a journal article and should be a maximum of 25 pages. The student will also present his project results via an oral or poster presentation.

STUDENT INFORMATION:

Student Name: _____ Student number : _____

Student email: _____@uOttawa.ca

REGISTRATION PERIOD YEAR: Fall 20 ____ and Winter 20 ____

TO BE COMPLETED BY STUDENT AND SUPERVISING PROFESSOR:

Title of the planned project:

Brief description of planned research project:

A 6 credit course is expected to be approximately 288 hours of work (Comparable to 72 hours in class and minimum of 3 hrs/wk outside of class for each hour of class time = $72 \times 3 = 216$ hrs + 72 hrs of class time = 288 total hours)

If research project requires ethical approval, ethical approval should **already be obtained for research project proposed. If ethical approval has not been obtained, it is the responsibility of the supervising professor to ensure that ethical approval is obtained before December 1st of the academic year. If it is not obtained by that point, the student must begin another research project. Please visit the following links for more information:*

Work with humans: <https://research.uottawa.ca/ethics/reb>

Work with animals: <https://research.uottawa.ca/acvs/animal-care-committee-ethics>

Comments from Supervisor/Co-supervisor

Name of the supervising professor (in full)

Approval - supervising professor:

Name of the co-supervisor (if applicable):

Approval - co-supervisor (if applicable):

Approval - School Assistant Director/Director:

Date:

Signature of Student:

TO BE COMPLETED BY ISHS ADMINISTRATIVE OFFICE:

Does the student meet the prerequisite requirements to enroll to HSS 4901?

cGPA: _____

81 credits completed: _____

HSS2381 and HSS3101 completed: _____

Comments from Assistant Director of the undergraduate program

DEMANDE D'INSCRIPTION AU PROJET DE RECHERCHE HSS4901

Les étudiants désirant s'inscrire à HSS4901 doivent compléter ce formulaire et obtenir l'approbation écrite du professeur responsable de la supervision du projet.

**Prière de noter que seuls les professeur(e)s à temps plein de l'École interdisciplinaire des sciences de la santé ou les individus approuvés par le directeur adjoint aux études de premier cycle peuvent superviser des étudiant(e)s dans le cadre du cours HSS4901. Tous les formulaires remplis doivent être soumis par courriel en format PDF à hss-adj2@uottawa.ca*

Préalables : 81 crédits universitaires et une moyenne cumulative de 8.0 incluant HSS 2781, HSS 3501. Les cours HSS 4901, HSS 4900 ne peuvent être combinés pour l'obtention de crédits. L'inscription requiert l'approbation du directeur adjoint aux études de premier cycle. La demande d'inscription et le respect des préalables ne sont pas une garantie d'acceptation.

Tous les projets de recherche doivent inclure les sections suivantes:

- Problématique
- Revue de la littérature
- Question(s) de recherche
- Méthode(s)
- Résultats et discussion
- Conclusion et recommandations

L'ordre de ces sections peut varier en fonction du modèle de recherche utilisé.

Le document final doit être rédigé sous la forme d'un 'article scientifique', d'une longueur maximale de 25 pages. L'étudiant devra aussi présenter les résultats de son projet au moyen de présentation orale ou par affiche.

INFORMATION SUR L'ÉTUDIANT(E) :

Nom : _____ Numéro d'étudiant(e) : _____

Courriel étudiant : _____@uOttawa.ca

Période d'inscription : Automne 20____ et Hiver 20____

À COMPLÉTER PAR L'ÉTUDIANT (E) AINSI QUE PAR SON (SA) SUPERVISEUR(E):

Titre du projet :

Brève description du projet de recherche:

Un cours de 6 crédits devrait comporter environ 288 heures de travail (ce qui est comparable à 72 heures en classe et un minimum de 3 hrs/semaine à l'extérieur de la classe pour chaque heure passée en classe = $72 \times 3 = 216$ heures + 72 heures de temps en classe = 288 heures au total)

**Si le projet de recherche requiert une approbation au comité d'éthique, l'approbation devrait déjà être obtenue pour le projet de recherche proposé. Si l'approbation n'a pas été obtenue, il en est de la responsabilité du superviseur(e) de faire en sorte que l'approbation du comité éthique soit obtenue avant le premier décembre de l'année académique en question. Si cette condition n'est pas respectée, l'étudiant ou l'étudiante doit débiter un autre projet. Voir les liens suivants pour plus d'information :*

Travail avec humain : <https://recherche.uottawa.ca/deontologie/cer>

Travail avec animal : <https://recherche.uottawa.ca/sva/comite-protection-animaux-ethique>

Commentaire du superviseur(e)/ co-superviseur(e)

Nom du professeur(e) responsable:

Approbation du professeur(e) responsable:

Nom du co-superviseur(e) (s'il y a lieu) :

Approbation du co-superviseur(e) (s'il y a lieu) :

Approbation du/de la directeur/trice de l'école:

Approbation du/de la directeur/trice-adjointe de l'École:

Date:

Signature de l'étudiant(e):

À COMPLÉTER PAR LE BUREAU ADMINISTRATIF DE L'ÉISS

Est-ce que l'étudiant(e) a les préalables requis pour s'inscrire au cours HSS4901?

MPC : _____

81 crédits complétés : _____

HSS2781 et HSS3501 complétés : _____

Commentaire du/de la directeur/trice- adjoint(e) aux études de premier cycle
